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Různé
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Zápis:

1. Zahájení, kontrola usnesení

Garant  Výboru  a  náměstek  hejtmana  Ing.  Pavel  Horák  přivítal  přítomné
na slavnostním zasedání Výboru pro regionální rozvoj (dále Výbor) a poděkoval jim
za  dosavadní  spolupráci.  Upozornil  na  výjimečnost  posledního  letošního  setkání
a přednesl  program  zasedání.  Na  základě  podnětu  náměstka  pro  zdravotnictví
MUDr. Michaela Fischera a předsedy spolku Trend vozíčkářů Milana Langera bude
členům Výboru  představen  Krajský  plán  na vyrovnávání  příležitostí  pro  osoby se
zdravotním postižením. 

2. Aktuální informace z Rady a Zastupitelstva Olomouckého kraje 

Úvodem náměstek Horák upozornil na zasedání Zastupitelstva dne 11. 12. 2009, kdy
byla  projednána  a  schválena  personální  změna  ve  Výboru.  Namísto  stávající
předsedkyně výboru Dr.  Chalánkové byl  zastupitelstvem zvolen novým předsedou
členem zastupitelstva  pan František Kubíček.  Náměstek Horák zároveň představil
nového  předsedu  členům  Výboru.  Ing.  Horák  poděkoval  za  dosavadní  práci
předsedkyni a také tajemnici výboru Ing. Michaele Pruknerové. Dále náměstek shrnul
počet  a  témata jednání  Rady a Zastupitelstva  za období  mezi  posledními  dvěma
zasedáními Výboru. Ing. Horák informoval přítomné, že Rada za tu dobu zasedala 4x
a zastupitelstvo 1x. Náměstek Horák stručně informoval o následujících oblastech:

 Letiště v Přerově, kde doporučil Výboru se problematikou zabývat v roce 2010 
 Závěrečné projednání územní studie „štěrkopísků“, kterou se Výbor zabýval
 projekty Olomouckého kraje podané do 15. výzvy ROP
 POV 2010 
 Program protikrizových  opatření  Olomouckého kraje  (příspěvek na zateplení,

příspěvek pro zaměstnavatele na vzdělávání a příspěvek pro zaměstnavatele na
dlouhodobě nezaměstnaného absolventa vysoké školy)

 Územní studie využití Plumlovska z hlediska rekreačních účelů
 Projekt  Inovační  centrum  Moravské  vysoké  školy,  u  kterého  pan  náměstek

rovněž doporučil jeho projednání v rámci Výboru.

3. Krajský  plán  na  vyrovnávání  příležitostí  pro  osoby  se  zdravotním
postižením 

Mgr. Zbyněk Vočka seznámil přitomné s Krajským plánem na vyrovnání příležitostí
pro osoby se zdravotním postižením. Tento materiál vznikl už v roce 2004 a je právě
připraven k aktualizaci. Mgr. Vočka upozornil že podrobnosti k tomuto materiálu jsou
k dispozici  na  krajských  webových  stránkách  pod  speciálním  odkazem
„Pro osoby se zdravotním postižením“   http://www.kr-
olomoucky.cz/OlomouckyKraj/Pro+osoby+se+zdravotním+postižením/zp_CZ.ht
m?lang=CZ.    Plán řeší nejen bariéry stavebního charakteru, ale pomáhá také lidem
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bez handicapu pochopit problémy, se kterými se zdravotně postižení potýkají a lépe
jim  tak  pomoci  začlenit  se  do  běžného  života.  Základním  smyslem  je  vyjádření
skutečnosti, že si je kraj vědom problémů, se kterými se zdravotně postižení potýkají
a jsou proto definována i opatření, které mají zabezpečit, aby se kvalita života lidí
s postižením vyrovnala životu nepostižených. Mgr. Vočka upozornil, že představitelé
kraje na tomto materiálu úzce spolupracovali s Olomouckou krajskou radou osob se
zdravotním postižením, jejímž předsedou je pan Milan Langer.  Členy Výboru dále
zajímalo,  zda  existuje  nějaký  koncepční  materiál,  který  by  řešil  bezbariérovost
objektů ve vlastnictví  kraje. Podle Mgr.  Vočky probíhal v předcházejícím volebním
období  monitoring  školských  a  zdravotnických  zařízení,  kdy  se  vytipovávala
přístupnost těchto zařízení pro zdravotně handicapované. Odstraňování případných
nedostatků  závisí  na  výši  finančních  prostředků,  které  budou  k dispozici.  Během
diskuse se Mgr. Eduard Kavala dotkl problematiky opakovaného zaměstnávání lidí
těžce umístitelných na trhu práce při veřejně prospěšných pracech. Vznesl dotaz, zda
tento  program  reálně  zlepšuje  motivaci  těchto  dlouhodobě  nezaměstnaných
k zapojení do pracovního procesu. Odpověděl Ing. Marek Podlaha. Ten uvedl, že tato
problematika je velmi složitá, protože existuje velká skupina lidí, kteří nemají žádnou
pracovní zkušenost a chybí jim základní pracovní návyky. Dobrý příklad nemají ani
ve  svých  předcích.  Pan  Podlaha  dodal,  že  jedinou  možností  je  v tomto  případě
aktivní role státu. Ing. Palková upozornila na nový dotační program ve výši  90 %
celkových nákladů, který je určen na nové podnikatelské aktivity pro zavedené i nově
vzniklé firmy. Zajímavou podmínkou pro získání této dotace je právě zaměstnávání
minimálně třiceti procent osob dlouhodobě pracovně znevýhodněných, např. Romů,
či  zdravotně postižených. Také pan náměstek označil  problematiku za zajímavou.
Přislíbil zjistit, zda podmínka zaměstnat dlouhodobě nezaměstnané s využitím dotace
Ministerstva práce a sociálních věcí (MPSV) pouze na omezenou dobu je záležitostí
zákona  nebo  se  jedná  pouze  o  ustanovení  vyhlášky.  Tímto  úkolem  pověřil  Ing.
Pruknerovou.  Dále  Ing.Novotná  upozornila,  že  Krajský  plán  na  vyrovnávání
příležitostí  je  řešen  v přenesené  působnosti  MPSV,  které  poskytuje  přesnou
metodiku, jak má být zpracovnaný. Úlohou kraje je hlavně zajistit finanční prostředky
na  placení  koordinátora  těchto  vyloučených  pracovníků.  Přímé  ovlivňování
zaměstnanosti  je úlohou  MPSV. Náměstek  Horák  poděkoval  Mgr.  Vočkovi  za
prezentaci  Krajského  plánu  na  vyrovnávání  příležitostí  pro  osoby  se  zdravotním
postižením. 

4. Různé

Pan Podlaha dále upozornil na problematiku Bruselského zastoupení. Ta byla řešena
již  na  dvou  zasedáních  Výboru  i  ve  spolupráci  s Komisí  pro  vnější  vztahy.  Ing.
Pruknerová  informovala  o  tom,  že  návrh  na  usnesení,  který  Výbor  přijal,  nebyl
v Radě  projednán.  Pan  hejtman,  do  jehož  gesce  problematika  náleží,  ji  zatím
nepostoupil  k projednání  v  Radě.  Minulé  pondělí  tuto  problematiku  opět  řešila
Komise pro vnější vztahy. 

Dále Ing. Pruknerová podala základní informace o Kohezní politice 2014 - 2020. 

5. Závěr

Závěrem pan náměstek  Horák upozornil  na další  zajímavá  témata,  kterým by se
Výbor mohl věnovat  v příštím roce. Jednalo by se o již zmiňovanou problematiku
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Letiště Přerov a projekt Jádro Inovačního centra. Dále se členové Výboru schodli na
tom,  že  i  v příštím  roce  budou  směřovat  termíny  zasedání  na  pondělky.  Termín
příštího zasedání je předběžně plánován na 8. 2. 2010, 13:00 hod. Pan náměstek
závěrem opět  poděkoval  všem přítomným za účast,  popřál  hezké vánoční  svátky
a ukončil zasedání.

V Olomouci dne 14. 12. 2009

……………………………….
Fratišek Kubíček
předseda výboru

Příloha: Prezenční listina
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